
På Klima-, Miljø- og Teknikudvalgets møde 04.09.2023 
spurgte Anders Liltorp (A) til bestilling af rapport på 
Metro til Hvidovre i terræn 
 

 

 

 

 

Spørgsmål 
Anders Liltorp (A) spurgte til bestilling af rapport Metro til Hvidovre i terræn 

uden politisk godkendelse.  

 

 

 

Svar 
Kommunalbestyrelsen godkendte den 28. februar 2023, punkt 19, at 

Hvidovre Kommune får udarbejdet et projekt til 315.000 kr., som skitserer 

en metroforbindelse på Holbækmotorvejen fra Hvidovre Hospital, der 

finansieres af anlægsprojekt ”2526 Overdækning af motorveje – 

forundersøgelser”.  

 

Efterfølgende har den internt nedsatte styregruppe besluttet, at der skal 

tilføres yderligere 250.000 kr. som en option, finansieret af puljen til grøn 

erhvervs- og byudvikling, hvor rådgiver inkluderer overdækningsløsningen i 

metroskitsen. Økonomiudvalget blev orienteret herom på møde den 12. juni 

2023 under Meddelelser.  

 

Rådgivningsvirksomheden Sweco er i gang med at udarbejde en skitse for 

metro til Hvidovre Hospital, hvor metroen ligger i en højbane langs 

Holbækmotorvejen. Lützen og KI Rådgivende Ingeniører undersøger 

parallelt, hvordan metro og overdækning af Holbækmotorvejen kan 

kombineres.  

 

Anlæg af en metro i terræn er et markant billigere alternativ til en metro 

anlagt i en boret tunnel. Man får derved flere kilometer bane for færre 

penge.  

 

Rådgiverrapporterne præsenteres for Kommunalbestyrelsen på et 

temamøde den 9. oktober 2023.  
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